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Opening 

 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen hartelijk welkom. Hij licht het 

programma voor deze sessie toe. 

 

 

Uitwerking Innovatie en Afstudeercentrum (IAC) 

 

Op 15 oktober 2020 heeft de raad besloten in te stemmen met het verder uitwerken van de 

plannen voor een Innovatie- en Afstudeer Centrum (IAC). In de uitwerkingsfase van het IAC 

hebben het onderwijs, bedrijfsleven en de gemeente Gorinchem toegewerkt naar een 

businesscase IAC met een passend zelfstandige rechtspersoon en plan van aanpak. Op 1 

april 2021 is een eerste I&O IAC geweest. Deze I&O zal een informerend karakter hebben 

over de totale businesscase IAC en het raadsvoorstel IAC. 

 

Na een korte inleiding van Wethouder Ro van Doesburg zal een filmpje worden getoond 

waarin diverse directeuren en docenten van scholen en bedrijfsleven/organisaties aan het 

woord komen over het IAC. Arno van Houwelingen, Adrienne Vertooren en Sebastiaan 

Bouwmeester geven een presentatie. Na de presentatie is gelegenheid om vragen te stellen. 

 

Wethouder Van Doesburg leidt de bespreking in. Hij zegt trots te zijn op de businesscase 

die is samengesteld. Hij bedankt de samenstellers en zegt dat de intentie en de 

samenwerking die onder de businesscase liggen indrukwekkend en veelbelovend zijn. Hij 

bedankt ook de raadsleden die hieraan met goede discussies een bijdrage hebben geleverd. 

Er is inmiddels een rondje in de regio geweest en er is veel commitment ontvangen.  

 

Er wordt een filmpje getoond waarin de participanten een toelichting geven over het Huis 

van Nu. 

 

Vervolgens wordt een presentatie gegeven door de heren Van Houwelingen en 

Bouwmeester en mevrouw Vertooren (beschikbaar op iBabs). 

Het proces wordt geschetst. Op 15 oktober 2020 is het raadsbesluit genomen en vervolgens 

zijn er I&O-sessies gepland en een B&A. Besluitvorming is voorzien op 10 juni 2021. 

Mevrouw Vertooren licht de businesscase op hoofdlijnen toe en schetst de doelstellingen en 

focus. In een fraai boekje is de businesscase weergegeven. De verbouwing, verhuizing en 

inrichting kunnen gerealiseerd worden met de beschikbaar gestelde middelen. Er is een 

sterkte samenwerking tussen onderwijs, ondernemers en overheid.  

De heer Van Houwelingen geeft een toelichting op het raadsvoorstel IAC. 
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De heer Bouwmeester licht de financiële aspecten van het raadsvoorstel toe, waaronder een 

budgettair neutrale uitruil van dekkingsmiddelen met de reserve infrastructuur en een in te 

stellen dekkingsreserve IAC. Op basis hiervan kan het gehele concept uitgevoerd worden.  

 

De voorzitter geeft gelegenheid voor het stellen van vragen, eerst over de businesscase en 

vervolgens over het raadsvoorstel.  

 

Mevrouw Mager bedankt voor de presentatie. Het is mooi dat het zo voorspoedig gaat. Het 

innovatie aspect is duidelijk maar zij vraagt wat verstaan wordt onder het onderdeel 

afstudeercentrum. Welke leeftijdscategorieën zullen hier vertegenwoordigd zijn? 

 

De heer Hassouna vond de presentatie helder. De wethouder kan bijzonder trots zijn. Hij 

noemt de doelstellingen en merkt op dat het goed zou zijn om vooraf wat kaders te stellen. 

Iets meer kwantificeren zou helpen. Hij vraagt welke uitdagingen men ziet in het traject na 

het raadsbesluit. Complimenten voor de businesscase. 

 

De heer Barth merkt op dat wat de raad heeft gevraagd ook is gegeven door het college. 

Het college heeft de verwachtingen overtroffen. Hij vraagt of er uit de stuurgroep nog 

aandachtspunten zijn gekomen die niet in de businesscase zijn opgenomen; wellicht kan de 

raad hier nog iets mee. 

 

Mevrouw Vertooren reageert op de vragen. De naam IAC is nog een werknaam. Het 

afstuderen is niet helemaal teruggekomen in de presentatie. Dit komt voort uit het feit dat 

men de jongeren graag in de regio wil behouden. Zij hebben geen idee welke mooie 

bedrijven er zijn waar zij kunnen afstuderen. Als jongeren gelinkt worden aan bedrijven, 

dan is de kans groter dat zij in de regio blijven. Wat betreft de leeftijd zegt zij dat het om 

alle leeftijden kan gaan van basisonderwijs tot HBO en WO. 

 

Mevrouw Mager zegt dat het wel om een scholencomplex gaat; voor 85% zal het gaan om 

de leeftijdsgroep 12-18 jaar. Zij noemt ook de koppeling met het Gilde en kinderen die 

eindexamen doen. Ook is er nog een HBO-initiatief. Zij vindt het mooi om het zo breed te 

trekken maar zoekt nog naar een betere duiding.  

 

Mevrouw Vertooren zegt dat het ook gaat over het netwerk van bedrijven op het gebied van 

innovatie en een leven lang leren.  

 

Wethouder Van Doesburg licht toe dat het afstuderen breed wordt opgevat. Als studenten 

ergens afstuderen blijven zij daar vaak hangen. Hij noemt ook de MBO-studenten van 18-

24 jaar die men wil bedienen en helpen. Hij hoopt op kruisbestuiving als studenten met een 

profielwerkstuk bezig zijn en kunnen samenwerken met HBO-studenten en academici. Hij 

noemt ook de Duurzaamheidsfabriek waar dit gebeurt.  

 

Mevrouw Mager vraagt of zij het kan opvatten als streven naar een hoge mate van integraal 

werken met diverse opleidingen. 

 

Wethouder Van Doesburg bevestigt dit. 

 

Mevrouw Vertooren reageert op de vraag van de heer Hassouna. De businesscase is 

aangepast na de vorige I&O. Er zullen ook KPI’s opgesteld worden en geëvalueerd. Wat 

betreft de uitdagingen noemt zij het afstemmen van het tempo van het onderwijs en 

bedrijfsleven. Daar moet een evenwicht in gevonden worden.  

 

Wethouder Van Doesburg antwoordt op de vraag van de heer Barth en verwijst naar het 

voorbeeld dat mevrouw Vertooren noemde als uitdaging. Scholen en bedrijfsleven leren ook 

van elkaar. De kennis van het bedrijfsleven kan benut worden. Een andere uitdaging is de 

continuïteit. Met de vorm van de coöperatie wordt dat wel geborgd. Een ander punt is hoe 
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gekwalificeerde mensen te vinden. Dit is ook weer een kans want wie wil hier niet in dit 

prachtige IAC werken? 

 

De voorzitter stelt het raadsvoorstel aan de orde. 

 

Mevrouw Van Maaren geeft complimenten voor de presentatie. De woorden van de 

wethouder spreken haar ook aan. Veel cao’s hebben een opleidingscentrum; worden daar 

ook connecties mee gezocht? Kan het een investeringsvoordeel zijn nu er niet nieuw 

gebouwd hoeft te worden? 

 

De heer Barth vraagt naar de uitruil van de dekking; de techniek ervan is duidelijk maar hij 

vraagt naar de reden waarom hiervoor gekozen wordt. Hij noemt het scherp begroten in 

relatie tot de schuldpositie. 

 

Mevrouw Stevens vraagt hoe het voorbereidingskrediet van een kwart  

miljoen is besteed en of dat toereikend was. 

 

Mevrouw Van Oversteeg vraagt met betrekking tot de uitruil van de dekking of dit betekent 

dat er binnen de financiële kaders meer gedaan kan worden.  

 

De heer Roeland vindt het een prima businesscase. Hij vraagt of er ook gedacht wordt aan 

glasvezel in dit gebied; dat lijkt hem nodig. Zou het bedrijfsleven naast instrumentarium 

ook kennis kunnen overbrengen samen met de techniekdocenten? 

 

Mevrouw Vertooren reageert op de vragen over de businesscase. Met betrekking tot de cao 

opleidingscentra zegt zij dat zij met verschillende centra contact heeft gehad, met name 

met Techniek Nederland, Metaalunie en de Groot Metaal. Daar liggen zeker 

subsidiemogelijkheden. Met betrekking tot de financiën zegt zij dat de inrichting en de 

verbouwing precies binnen het budget passen. 

 

Mevrouw Van Maaren zegt bij de Metaalunie te werken en graag met mevrouw Vertooren in 

gesprek te gaan. 

 

Mevrouw Vertooren neemt die uitnodiging graag aan. 

Zij zegt in antwoord op de vraag van de heer Roeland dat glasvezel zeker van belang is. 

 

Wethouder Van Doesburg zegt het een goed punt te vinden; hij weet nog niet hoe het 

geregeld kan worden op Groote Haar. De vraag zal schriftelijk beantwoord worden. 

 

Mevrouw Vertooren zegt dat kennisoverdracht van het bedrijfsleven in combinatie met 

techniekdocenten een onderwerp is wat men juist met het IAC wil bereiken.  

 

De heer Bouwmeester reageert op de financiële vragen.  

Het gebruik van een bestaand gebouw leidt tot € 1,1 mln. minder uitgaven. Dat bedrag 

blijft beschikbaar voor eventuele nieuwbouw in de toekomst. De reden van de uitruil heeft 

te maken met de begroting sec. Bij de uitwerking bleek het om verbouw te gaan en kan een 

kortere afschrijvingstermijn gehanteerd worden. Het heeft niets met de schuldpositie te 

maken. Het voorbereidingskrediet was zeker toereikend; het restant wordt betrokken in de 

totale businesscase. Het is niet zo dat er door de uitruil meer gedaan kan worden; er wordt 

niet meer geld uitgegeven maar het budget is wel flexibeler aan te wenden.  

 

De heer Hassouna merkt op dat de conditie van het bestaande gebouw goed is. Hij vraagt 

of het nu al verduurzaamd kan worden. 

 

De heer Meester antwoordt dat de installatie in het gebouw goed is maar niet bijzonder 

duurzaam. Er zijn mogelijkheden om het in de toekomst met innovaties te verduurzamen. 
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In het budget is voorzien om programmatisch aan het werk te gaan. Het gebouw kan ook 

een voorbeeld voor anderen zijn en een onderwerp voor projecten.  

 

De heer Hassouna zegt dat een doelstelling kan zijn dat het in 2030 volledig klimaatneutraal 

moet zijn. 

 

De heer Meester noemt in dit kader de RES; het IAC kan daarin een belangrijke functie 

vervullen. Het is een uitdaging om daar inhoud aan te geven. 

 

De heer Van Houwelingen gaat in op de kosten die tot nu toe gemaakt zijn en noemt de  

inhuur van externe adviseurs, communicatie, notariskosten, internetadressen. Niet alleen 

de gemeente draagt deze kosten; er is ook een afspraak over gemaakt met de scholen. Er 

is nog geld over voor de verdere voorbereiding. Rond 1 oktober zal de coöperatie een feit 

zijn. Na 10 juni gaat men met volle kracht verder en worden er voorbereidingen getroffen 

voor de programma’s en projecten.  

 

De voorzitter licht toe dat op 27 mei een B&A-sessie is voorzien en op 10 juni 

besluitvorming in de raadsvergadering.  

De vraag inzake glasvezel zal nog schriftelijk beantwoord worden.  

De voorzitter bedankt iedereen voor de bijdrage en sluit de bespreking af. 

 

Sluiting 

 

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering.  


